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Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 14. september 2017 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 15 (L 216 - § 7. 
Finansministeriet) af 7. september stillet efter ønske fra Stine Brix 
(EL)  

Spørgsmål 

Er ministeren enig i, at det rent teknisk er muligt at afskaffe produktivitetskravet 

på sygehusene allerede fra 2018 i forbindelse med de kommende finanslovsfor-

handlinger? 

 

Svar 

Produktivitetskravet på sygehusene for 2018 indgår som et element i økonomiaf-

talen for 2018, som regeringen indgik med Danske Regioner i juni i år.  

 

En økonomiaftale udtrykker et samlet hele, hvor de forskellige aftaleelementer er 

vejet sammen, så begge parter har ønsket at indgå aftalen.  

 

Økonomiaftalen for 2018 indeholder således – udover produktivitetskravet – bl.a. 

en real tilførsel af 500 mio.kr. ekstra til regionerne i 2018, og samtidig indgår det, 

at der gennemføres et styringseftersyn for at vurdere fordele og ulemper ved den 

nuværende styring, ligesom der er aftalt en analyse af regionernes administration, 

med enighed om at målrette ressourcer fra administration til den patientnære 

sundhed.  

 

Regeringen er forpligtet på at leve op til den indgåede aftale.  

 

Derfor er der igangsat det aftalte styringseftersyn, så der som aftalt kan være et 

beslutningsgrundlag på plads i foråret 2018, så der er et grundlag for at tale om 

eventuelle justeringer i styringen fra 2019.  

 

Regeringen er klar til at lave justeringer i styringen, hvis vi på grundlag af styrings-

eftersynet kan aftale tilpasninger, der bedre sikrer målet om en effektiv og god 

sundhedssektor. Det er i regeringens øjne den rigtige rækkefølge at tage tingene. 

Først analyse og tilvejebringelsen af et beslutningsgrundlag, derefter beslutninger-

ne. Det er i regeringens optik ikke fornuftigt at afskaffe en styringsmodel, før vi 

har noget andet at sætte i stedet.  
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For god ordens skyld understreges, at den nuværende styring – herunder produk-

tivitetskravet – har medvirket til flere behandlinger, nedbringelse af ventelister mv. 

Samtidig er det væsentligt at holde sig for øje, at produktivitetskravet ikke er et 

krav om, at alle ansatte skal levere to pct. mere, ligesom produktivitetskravet ikke 

fjerner nogen penge fra sygehusene. Tværtimod har vi over en årrække – og også i 

2018 – prioriteret markante løft af sundhedsvæsenet.  

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Kristian Jensen 

Finansminister 


	Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 15 (L 216 - § 7. Finansministeriet) af 7. september stillet efter ønske fra Stine Brix (EL)
	Spørgsmål
	Svar


